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BROI.0002.3.2018 
 

Protokół nr XXXIII/18  
z obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 29 maja 2018 roku 
 

 
1. Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław  Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
dnia 29 maja 2018 roku o godzinie 1110 otworzył obrady XXXIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku.  Powitał radnych, następnie Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, 
Pana Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 d niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  porządek obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
radni wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta.  
Przewodniczący poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. W myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu – 
w przypadku uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXXIII sesji ? Radni nie wnieśli propozycji zmiany porządku obrad XXXIII sesji. 
W związku z brakiem propozycji zmian porządku obrad, Przewodniczący Rady stwierdził, że 
porządek obrad XXXIII sesji, składa się z 22 punktów. Przewodniczący Rady przystąpił do 
realizacji porządku obrad XXXIII sesji. 
Porządek obrad XXXIII sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
O godzinie 1115 na obrady przybyli radni: Pan Marek Jaskulski, Pan Jan Krzyżanowski,  Pan 
Mariusz Bladoszewski, Pani Jadwiga Fijałkowska, Pan Tomasz Chymkowski. Na sali obrad 
było 19 radnych. 
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4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXXIII Sesji: Pana Jerzego Donajczyka  i zapytał czy wyraża 
Pan zgodę?  
Pan Jerzy Donajczyk wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad XXXIII sesji Pana Bogdana 
Domżalskiego  i zapytał - czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Bogdan Domżalski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Jerzy Donajczyk był 
Sekretarzem obrad XXXIII Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Bogdan Domżalski był 
Sekretarzem obrad XXXIII sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXXIII Sesji zostali: Pan Jerzy Donajczyk i Pan Bogdan Domżalski.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXXII/18 z dnia 27 marca 2018 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXII Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
radni mogą zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie 
§ 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której 
protokół ma być przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub 
poprawek. Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie 
usłyszał, to stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXXII/18 z dnia 27 marca 2018 
roku.  
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O godzinie 1120 na obrady rady przybył radny Pan Roman Tomaszewski. Na sali obrad było 
20 radnych.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

27 marca 2018 roku do dnia 21 maja 2018 roku.  Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 maja 2018 roku 
do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 27 marca 
2018 roku do dnia 21 maja 2018 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 27 i 29 
marca 2018 r. oraz 5, 12, 17,23, 26 kwietnia 2018 r. i 10, 11 maja 2018 r.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali sprawozdanie starosty z działalności zarządu 
w okresie od dnia 21 maja 2018 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia 22 maja  
2018 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Jednocześnie poinformował,, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje 
się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
usłyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 29 maja 2018 r. sprawozdanie 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 27 marca 2018 roku do 
dnia 21 maja 2018 roku.  Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 22 maja 2018 roku do dnia sesji.     
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 marca 2018 roku do dnia 21 maja 2018 roku,  Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 maja 2018 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.      
 
7. Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 

z działalności jednostki za rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor PCPR we Włocławku przedłożyła na obrady 
Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 2017. Sprawozdanie zawiera, 
między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, pomocy instytucjonalnej, 
usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób niepełnosprawnych, 
realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, programów realizowanych ze 
środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami społecznymi, Powiatowego Zespołu 
ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 
2018 i 2019.   
Przewodniczący poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
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powiedział, że komisja zajmowała się przedmiotowym tematem na posiedzeniu w dniu 
22 maja br. Komisja jednogłośnie przyjęła w/w materiał.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie usłyszał, to stwierdził,  że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 maja 2018 roku 
przyjęła Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2017. 
 
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2017 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
8. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego za 2017 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z art. 16 a ustawy z dnia 12 marca 2004 roku 
o pomocy społecznej, powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu 
o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16 a ust. 4 
w/w ustawy organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do 
dnia 30 kwietnia radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz 
z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.  
Zasoby pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego, które zostały określone w ocenie, 
obejmują w szczególności dane o sytuacji demograficznej i społecznej, dane o korzystających 
z pomocy i wsparcia, kadrę, środki finansowe na wydatki w pomocy społecznej i innych 
obszarach polityki społecznej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego, aktywność 
projektowo – konkursową jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, współpracę 
z organizacjami pozarządowymi, wskaźniki oceny zasobów pomocy społecznej. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 22 maja 2018 roku odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja dokonała analizy Oceny zasobów pomocy społecznej 
Powiatu Włocławskiego za 2017 r. Komisja jednogłośnie przyjęła w/w materiał.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował,  iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 maja 2018 roku przyjęła 
Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Powiatu Włocławskiego.  
 
Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego za 2017 r. stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu.  
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany załącznika uchwały. 
Zmiana polega na dodaniu tabeli nr 49 określającej przystanki na drodze powiatowej nr 
2625C Żabieniec – Kazimierzewo oraz zmianę tabeli nr 45 określającej przystanki na drodze 
powiatowej nr 2940C Lubień Kujawski – Kąty granica województwa.  
Przewodniczący poprosił o uzupełnienie w projekcie uchwały pełnej nazwy organu tj. Rady 
Powiatu we Włocławku oraz w nagłówku uchwały należy poprawić łamane na 18 a nie na 
2018.  
Przewodniczący poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, iż Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2018 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w uchwale  w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.  Komisja bez dyskusji, jednogłośnie sześcioma głosami „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Jednoczenie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD 
we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawkami 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Przewodniczący Rady powiedział, że quorum wynosi 20 osób w związku z tym poprosił 
o ponowne przeliczenie głosów. 
Pan Bogdan Domżalski – sekretarz obrad poinformował, iż na sali obrad nie ma dwóch 
radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że 19 radnych było za podjęciem uchwały.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r.  zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
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i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się do 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały – daty 29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę glosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2026 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 
w związku ze zmianą w planie dochodów i wydatków między paragrafami klasyfikacji 
budżetowej na wnioski dysponentów środków budżetowych oraz zwiększeniem wydatków 
z tytułu planowanych dotacji celowych na pomoc finansową z budżetu powiatu dla jednostek 
samorządu terytorialnego. 
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2018. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Skarbnik Powiatu, działając w imieniu 
Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
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na pytania. 
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem 
procedury głosowania o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  
została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Lubraniec w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubraniec w roku 2018  w wysokości 20.000 
zł na zakup kostki brukowej z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn.: 
„Przebudowa parkingu w Zgłowiączce”.  
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów poinformował, iż Komisja Budżetu 
i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt uchwały dotyczący 
udzielenia pomocy finansowej dla  gminy Lubraniec. Komisja bez uwag, jednogłośnie 
sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Radny Roman Gołębiewski zabrał głos w sprawie tego konkretnego projektu uchwały, jak 
i następnych projektów, ponieważ są analogiczne. Radny zaznaczył, że wypowiada się 
w  imieniu Klubu Radnych PSL. Niejednokrotnie na tej sali radni podnosili kwestie dotacji 
dla samorządów gmin. Wszyscy są za tym, aby wspierać samorządy z terenu powiatu 
włocławskiego. Wszyscy sobie zdają sprawę, że na terenie powiatu istnieje 13 gmin. 
W poprzedniej kadencji i w latach wcześniejszych ta współpraca z samorządami także była, 
ale były ustalone jednolite zasady dla wszystkich samorządów. Było to uczciwe względem 
wszystkich radnych na tej sali, ale także względem włodarzy wszystkich gmin. W tej kadencji 
po raz kolejny od tej praktyki się odchodzi. W porządku obrad jest kolejne kilka uchwał 
z przeznaczeniem dla kilku samorządów. Radni nie wiedzą jakie racjonalne, merytoryczne 
przesłanki za tym podziałem stoją? Radny z terenu Gminy Włocławek czuje się 
niekomfortowo, ponieważ dla Gminy Włocławek takiej dotacji nie ma. Radny zdaje sobie 
sprawę, że jest w opozycji i trudno wpływać na decyzję zarządu powiatu. W koalicji są radni 
z innych samorządów gmin i jeśli zsumowałby się ostanie 4 lata, to ten podział nie był 
jednakowy ani sprawiedliwy. Takie różnicowanie samorządów nie podoba się radnym 
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opozycji. Czy ktoś jest w stanie odpowiedzieć jakie kryteria decydują, że dana gmina 
otrzymuje tyle pieniędzy, druga inną kwotę a kolejna gmina nie otrzymuje żadnych środków? 
Według radnego wśród radnych koalicji również samorządy powinny być traktowane 
jednakowo. Sytuacja budżetu powiatu włocławskiego jest niezła i na te dotacje powiat może 
sobie pozwolić i radni zagłosują za tymi dotacjami, ponieważ  nie mają nic przeciwko temu, 
aby te samorządy wspierać. Takie dzielenie pieniędzy na takie zadania jest nie fair względem 
wszystkich radnych i innych samorządów, które tych dotacji nie otrzymują lub otrzymują 
w dużo mniejszych kwotach. 
Starosta Włocławski poinformował, że radny Pan Roman Gołębiewski jest wnikliwym 
radnym, ale trochę nie doczytał. Są zasady w przypadku Gminy Choceń,  Gminy Baruchowo 
i Gminy Chodecz. Akceptowane było 11% i te 11% jest uwzględnione . W poprzednich 
latach: Gmina Boniewo, Gmina Fabianki, Gmina Lubraniec i praktycznie Ci co składali 
wnioski w ramach NPPDL to takie dofinansowanie otrzymali. Starosta ustosunkował się do 
dwóch tematów: dotacji dla Lubrańca i dotacji dla Gminy Choceń. W przypadku Gminy 
Lubraniec,  to jest to gmina, która ma 60 km dróg. Starosta może spotkać się ze wszystkimi 
wójtami i burmistrzami i te dwa przypadki uzasadnić. W przypadku Gminy Choceń to droga 
Wilkowiczki – Śmiłowice była remontowana przez okres 3 lat i tu była inna zasada. Gmina 
Choceń daje podbudowę – to jest 50%, powiat pokrywa koszty dywaniku asfaltowego. Wójt 
zwrócił się o kwotę 160 000 zł. Według Starosty nie będzie żadnego konfliktu. „Starosta 
bierze to na swoje barki”. Radna Kozłowska zwróciła się o wykonanie odcinka chodnika 
w Boniewie. Starosta podtrzymuje deklaracje, że powiat kupuje materiały, a samorządy 
zajmują się położeniem chodnika. Trzeba się w tej kwestii spotkać, aby ustalić szczegóły 
z samorządem Gminy Boniewo. Według starosty współpraca z samorządami gminnymi jest 
modelowa. Gminy wspierają powiat, a powiat wspiera gminy. Starosta zwrócił się do radnego 
Romana Gołębiewskiego i powiedział, że gmina Włocławek będzie miała wykonane 
praktycznie wszystkie drogi. Starosta chciałby również tak powiedzieć o drogach na terenie 
Gminy Izbica Kujawska, Gminy Lubraniec, Gminy Choceń, Gminy Lubień Kujawski 
i Gminy Chodecz. Gmina Włocławek jest w tak komfortowej sytuacji, że wszystkie drogi 
praktycznie są wykonane. O ostatniej drodze będą prowadzone rozmowy. Starosta spotka się 
z Panią Wójt i radnym Romanem Gołębiewskim w celu ustalenia nowych zasad, ponieważ 
troszkę się wszystko zmieniło. Starosta ma nieoficjalne informacje, że powiat włocławski 
otrzyma dotacje od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Należy robić wszystko, aby 
zdobywać środki zewnętrzne.  Starosta poprosił radnych o podjęcie tych uchwał. Jeśli będą 
wątpliwości, to starosta udzieli wyjaśnień. Budżet powiatu na to stać i zostaną zrealizowane 
zadania, które przyniosą widoczne efekty.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że jednak zostanie przy swoim zdaniu, że niestety 
ten podział wygląda troszkę inaczej niż Pan Starosta mówi to  z mównicy. Radny odniósł się 
do wypowiedzi starosty dotyczącej tego, że cyt.: „radny nie doczytał”. Radny czytał projekty 
uchwał i za dużo nie musiał nad nimi pracować. Radny zapytał, czy uzasadnienie do uchwały 
tak powinno wyglądać? Czy to jest godne uzasadnienie do uchwały Rady Powiatu? 
Uzasadnienie dotyczące dotacji dla Gminy Choceń brzmi następująco: „Wójt Gminy Choceń 
w imieniu samorządu  Gminy, zwrócił się z wnioskiem o udzielenie pomocy finansowej 
Gminie Choceń przez Powiat Włocławski  w 2018 r. na zadanie własne inwestycyjne Gminy 
pn. „Roboty bitumiczne na terenie gminny Choceń w 2018 r.” Wójt Gminy wnioskował 
o pomoc finansową w wysokości 159 000,00 zł. W dniu 17 kwietnia 2018 r. Zarząd Powiatu 
we Włocławku rozpatrując wskazany wyżej wniosek, podjął decyzję o udzieleniu pomocy 
finansowej w wysokości 120 000,00 zł. Wartość poprze targowa prac na zadaniu wynosi 
1 037 776,71 zł. Wykonawcą prac będzie Konsorcjum Wykonawców Lider MCC SA 
z Chodcza. Termin wykonania prac: do 31 sierpnia 2018 r.”  Tak wygląda uzasadnienie do tej 
uchwały. Zarzut starosty był nietrafiony. Radny uważa, że od zarządu powiatu powinno się 
oczekiwać więcej w takich tematach w uzasadnieniu. Trzy lata temu w projekcie uchwały dla 
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dotacji w  wysokości 200 000 zł dla Gminy Włocławek był zapis, że przyczyni się do 
powstania terenów inwestycyjnych Koszanowa. Radny zapytał, gdzie  w wyniku dotacji te 
tereny inwestycyjne w Gminie Włocławek zostały utworzone, skoro ta dotacja została 
przyznana.  
Starosta Włocławski powiedział, że jego wypowiedź dotyczyła dwóch gmin, a jeśli chodzi 
o pozostałe trzy gminy, to nie ma wątpliwości. Co do Gminy Włocławek, to strefa brzeska się 
rozwija i za chwilę będzie powiązana z Gminą Włocławek.  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że starosta czerpie tematy odpowiedzi od 
najlepszych osób obecnej władzy w rządzie. Odpowiadają podobnie na zadawane konkretne 
pytania. Radny zadał konkretne pytanie, a starosta nie udzielił odpowiedzi. 
Starosta Włocławski powiedział, że należy poczekać. Starosta myślał, że ten odcinek drogi 
przyniesie lepsze efekty. Starosta wyraził nadzieję, że te środki nie zostały zmarnowane. 
Dojazd do obecnych terenów inwestycyjnych na tym etapie dla mieszkańców Kruszyna, 
Kruszynka będzie lepszy. W perspektywie starosta jest przekonany, że przyniesie to efekty.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem do 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubraniec w roku 2018 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubraniec w roku 2018 stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubraniec w roku 2018 stanowi załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo  w roku 2018 w wysokości 
162.000 zł  z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn.: „Przebudowa dróg 
gminnych nr 191021C i 191033C na trasie skrzyżowanie z drogą wojewódzką nr 265 – 
Kurowo Babia Góra”. 
Przewodniczący poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż  Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla  gminy Baruchowo. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
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procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 stanowi złącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Chodecz w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Chodecz  w roku 2018 w wysokości 174.680 
zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn.: „Przebudowa drogi gminnej 
Chodecz – Łakno nr 191326C i drogi gminnej nr 191327C Gawin – Łanięta – Granica Gminy 
Chodecz - Przedecz  w miejscowości Łanięta, Gmina Chodecz”.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla  gminy Chodecz. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Chodecz w roku 2018 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Chodecz w roku 2018 stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Chodecz w roku 2018 2018 stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Choceń w roku 2018 (dotyczy realizacji zadania 
własnego gminy pn. „Roboty bitumiczne na terenie Gminy Choceń w roku 2018”). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 w wysokości 120.000 
zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn.: „Roboty bitumiczne na terenie 
Gminy Choceń w roku 2018”. 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla  gminy Choceń. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem 
procedury głosowania o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń w roku 2018 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń w roku 2018 stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń w roku 2018 2018 stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu.  
Na obrady rady przybył radny pan Wojciech Rudziński. Na sali obrad było 21 radnych. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 (dotyczy realizacji zadania 
własnego gminy pn. „Przebudowa dróg gminnych nr 1907762C, 1900705C, 
190721C”). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy  udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 w wysokości 
114.941,66 zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn.: „Przebudowa dróg 
gminnych nr 1907762C, 190705C, 190721C”. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
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Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla  gminy Choceń. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty –  29 maja  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 stanowi załącznik nr 21do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Choceń  w roku 2018 stanowi załącznik nr 
22 do niniejszego protokołu.  
 
17. Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę 

Powiatu we Włocławku w 2017 roku  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, 
corocznie, w terminie do dnia 30 czerwca, umieszcza na swojej stronie internetowej lub 
stronie internetowej urzędu go obsługującego zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych 
w roku poprzednim. Informacja ta powinna zawierać w szczególności dane dotyczące liczby, 
przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. Informuję, iż w roku 2017 nie wpłynęła żadna 
petycja. 
Przewodniczący poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji  Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją. 
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji  Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, iż w dniu 21 maja 2018 roku odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego Komisja rozpatrzyła 
informację Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we 
Włocławku w 2017 roku. W trakcie dyskusji komisja zwróciła uwagę  na fakt, iż w dniu 
10 maja 2018 roku został ogłoszony tekst jednolity ustawy o petycjach. W związku 
z powyższym komisja wnosi o zmianę publikatora  „z 2017r. i zmiany z 2018 r. poprzez 
wpisanie Dz. U. z 2018 r., poz. 870”.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady poprosił o zmianę publikatora. W miejsce publikatora z 2017 r. 
i zmiany z 2018 r. poprosił wpisać Dz. U. z 2018 r., poz. 870.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
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usłyszał, to stwierdził,  że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 maja 2018 roku 
Informację o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2017 roku wraz 
ze zmianą dotyczącą publikatora.   
 
Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we 
Włocławku w 2017 roku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego publikatora.  
 
18. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na rok 2017”.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali na obrady Rady sprawozdanie 
z wykonania Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, wyszczególnionymi w ustawie o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie. Sprawozdanie obejmuje zadania, za realizację których 
odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, zadania za 
realizację których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku, zadanie, za realizację którego odpowiedzialny był dyrektor Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, zadania, za realizację 
których  był odpowiedzialny Zarząd Powiatu. 
Przewodniczący poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, iż w dniu 21 maja 2018 roku odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu, podczas którego komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem z realizacji 
„Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują 
prowadzenie działalności pożytku publicznego na rok 2017”.  Komisja bez dyskusji przyjęła 
powyższe sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 maja r. przyjęła 
Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na rok 2017”.   
 
Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na rok 2017” 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
19. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
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faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady zapytania, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało 
precyzyjna  może ponowić swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań. 
 
20. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący poinformował, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało 
precyzyjna  może ponowić swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji.  
 
21. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię 
pisma Ministra Cyfryzacji dotyczącego podnoszenia przez niektóre samorządy terytorialne 
stawek za zajęcie pasa drogowego dla infrastruktury telekomunikacyjnej. Minister w swoim 
piśmie apeluje do rady powiatu i starosty o stworzenie odpowiednich warunków do realizacji 
i utrzymania inwestycji telekomunikacyjnych.  W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
pismo sołtysa sołectwa Psary w sprawie rozważania możliwości przedłużenia chodnika przy 
drodze powiatowej z Chodcza  do Dąbrowic do granic województwa.  Do pisma dołączona 
jest odpowiedź starosty z dnia 5 kwietnia br.  Radni otrzymali również kserokopię pisma jakie 
przewodniczący wystosował do adresata w dniu 10 października 2017 r. mówiące o tym, że 
sprawy poruszane przez adresata są wyłączną kompetencją zarządu powiatu a nie rady 
powiatu czy przewodniczącego rady a zatem  kierowanie dalszej korespondencji  w tej 
konkretnej sprawie do przewodniczącego czy rady powiatu będzie nieuzasadnione i pisma 
takie będą pozostawały bez odpowiedzi.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Tomasz Chymkowski odniósł się do pisma, o którym wspomniał Pan 
Przewodniczący Rady. Radny pamięta dyskusję, która miała miejsce na tej sali podczas 
rozmowy o stawkach za umieszczenie urządzeń telekomunikacyjnych. Radny cieszy się, że 
powiat ma to za sobą i był prekursorem działań, o których pisze Pan Minister. To dobrze 
świadczy o wszystkich, Radzie Powiatu, która myśli rozwojowo w kontekście wszystkich 
działań podejmowanych przez powiat w zakresie tworzenia miejsc pracy i stref 
gospodarczych. Tym bardziej radny cieszy się, że rada to pismo może tylko przyjąć do 
wiadomości. 
Przewodniczący Rady powiedział, że cieszy się z tego, iż może być w gronie takich dobrych 
umysłów, osób, które wychodzą naprzeciw sprawom.  
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Starosta Włocławski podziękował radnemu Tomaszowi Chymkowskiemu, ponieważ jego 
działania przecierają wszystkie szlaki. Przed powiatem są nowe zadania i problemy m.in. 
transport zbiorowy. Starosta w dniu dzisiejszym rozmawiał z Panem Lechem Chymkowskim 
na temat dowożenia pracowników do strefy ekonomicznej. Starosta podziękował radzie, za to 
że tak dobrze pracuje. Radni są odzwierciedleniem mieszkańców i wyborców w związku 
z powyższym starosta podziękował radnym za modelową współpracę.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w dniu dzisiejszym w Szkole Podstawowej 
w Kruszynie odbywa się XV Konkurs ortograficzny. Jako siódmy raz odbywa się pod egidą 
powiatu. Radny uczestniczył w ceremonii otwarcia. Zgłosiło się bardzo wielu uczniów ze 
szkół podstawowych, jak i gimnazjum. Widać jak bardzo zmienia się ortografia, pojawiają się 
nowe obcojęzyczne zwroty, a dyktanda są coraz trudniejsze. W dniu 26.04.2018 r. radny 
uczestniczył w imprezie Otwarte Mistrzostwa Polski Mieszanych Sztuk Walki 
w Wilkowicach. To jest młoda dyscyplina sportu w takiej miejscowości jak Wilkowice. 
Znaleźli się pasjonaci tego typu sportu i doskonale się wpasowali się w nisze sportową i w tak 
krótkim czasie wychowana została wicemistrzyni świata. Organizatorzy byli bardzo radzi, że 
powiat dość znacząco wsparł tę imprezę. Radny zadeklarował, że będzie propagował tą 
imprezę, aby mogła dalej się rozwijać. Radny przekazał na ręce Przewodniczącego Rady 
dowód uznania od organizatorów za popularyzację i wspieranie sportu wśród  dzieci, 
i młodzieży oraz współorganizację Otwartych Mistrzostw Polski w postaci podziękowań oraz 
statuetki. 
Przewodniczący Rady podziękował radnemu Panu Jerzemu Donajczykowi, który wspiera 
działalność kulturalną powiatu włocławskiego. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że członkinie tego klubu są w kadrze polski.   
 
22. Zamknięcie XXXIII Sesji Rady Powiatu.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 29 maja 2018 r. 
o godzinie 1225 zamknął obrady XXXIII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 

        Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław  Wierzowiecki 
 
 

        Sekretarz obrad  
XXXIII Sesji Rady Powiatu 
  Jerzy Donajczyk 

 
      Sekretarz obrad  
XXXIII Sesji Rady Powiatu 
   Bogdan Domżalski 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Marta Szarecka ……………………………… 


